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nr onderwerp 
1.  Opening 

Voorzitter – Anja Wormeester 
De bijeenkomst vindt plaats in de kantine van Topicus aan de Singel 25. Er zijn 
coronamaatregelen in achtgenomen. De bijeenkomst wordt voorgezeten door een onafhankelijke 
voorzitter (Anja Wormeester). De bijeenkomst start om 19.30uur en eindigt om 22.30uur. Er wordt 
een verslag gemaakt van de bijeenkomst dat uiterlijk volgende week met u gedeeld wordt. De 
bijeenkomst wordt alleen opgenomen ten behoeve van de verslaglegging. Deze opname wordt 
direct vernietigd na het opstellen van het verslag. Het verzoek is om uiterlijk om 22.00uur af te 
sluiten. Mocht u behoefte hebben om vanavond langer door te gaan dan kan dat natuurlijk. U kunt 
na de bijeenkomst een reactie geven tot en met dit weekend via de contactpersonen op de 
website.   
 
Eind juni is een eerste reeks van vier bijeenkomsten geweest over de herontwikkeling van 
Topicus. Topicus wil graag op deze plek (her)ontwikkelen en functies toevoegen. Er ligt een 
concept Ontwikkelingsperspectief dat in een viertal sessies is toegelicht en waar de bewoners 
voor de zomer op konden reageren. Dat is ook volop gebeurd. Al die reacties van u zijn verzameld 
en verwerkt in een reactiedocument, aangevuld met de reactie op uw opmerkingen door gemeente 
en Topicus. Van de bijeenkomst zelf is een verslag geweest (deelnemers hebben het verslag 
toegestuurd gekregen). Het reactiedocument en het verslag kunt u terugvinden op de site van 
Topicus (www.topicus.nl/campus). Daar kunt u ook de contactgegevens vinden van de gemeente 
en Topicus. 
 
Er zijn na de bijeenkomsten ook nog gesprekken geweest met buren, die nog niet eerder in beeld 
waren. Er zijn in de afgelopen maanden gesprekken geweest met andere belanghebbenden, 
belangenorganisaties. In deze bijeenkomst zal nader worden toegelicht wie die belanghebbende 
dan zijn. Het is niet gemakkelijk om een afweging te maken in al die belangen en al die reacties, 
maar dat moet wel gebeuren. Uw belangen worden zeker meegenomen in die afweging. 
 

2.  Programma vanavond 
Voorzitter – Anja Wormeester 
Het is vanavond geen herhaling van zetten. We gaan vanavond niet opnieuw alles doornemen. Uit 
de opgave bleek dat een derde van u vanavond nieuw is bij deze bijeenkomst. Het verslag, 
reactiedocument, filmpje en het concept ontwikkelperspectief staan ook op de site, die kunt u 
doornemen om in hoofdlijnen te weten waar het over gaat, mocht u daar gebruik van willen 
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maken. Vanavond worden niet alle reacties stapsgewijs doorgenomen. Vanavond worden vijf 
hoofdthema’s uit het reactiedocument waar veel op gereageerd is uitgelicht, die we met u gaan 
doornemen. We bespreken wat uit jullie reacties meegenomen wordt en aangepast is of eventueel 
nog aangepast wordt in het ontwikkelperspectief. Én wat niet uit jullie reacties wordt meegenomen 
en wat daar de reden van is. 
 
Als afronding van vanavond willen we met u stilstaan bij het vervolgtraject en hoe u als buren 
daarin wordt meegenomen.  
 
Er volgt een korte voorstelronde van de verschillende bewoners uit de verschillende straten. 
Stichting Oud Deventer is er vanavond ook bij. Mevrouw Willemien Berkers stelt de collega’s 
vanuit de Gemeente Deventer voor die zijn meegekomen en de heer Henk-Jan Knol doet 
hetzelfde met de collega’s van Topicus. Omdat Topicus geen ervaring heeft met 
projectontwikkeling, is ook de beoogde projectontwikkelaar de heer Bas Goossens van Explorius 
aangehaakt.   
 

3.  Het concept Ontwikkelperspectief 
Topicus - de heer Henk Jan Knol. 
Topicus wil in ieder geval haar groei voor de komende jaren kunnen bestendigen. Topicus groeit 
hard en is in de markt ook heel succesvol. De arbeidsmarkt voor talent is steeds krapper aan het 
worden, desondanks is het Topicus gelukt om jaar in jaar uit talent aan te trekken. Maar talent 
wordt niet minder schaars, maar steeds schaarser. Topicus wil een concept hebben om nog meer 
onderscheidend te kunnen zijn als werkgever. Daartoe wil Topicus naast heel aantrekkelijk werk 
ook een aantrekkelijke woonfunctie combineren met een leerplek waar eveneens ontspanning 
plaatsvindt. Deze plek staat net als de dienstverlening van Topicus zelf midden in de samenleving; 
midden in de stad. Door middel van een open campus worden nieuwe medewerkers een 
aantrekkelijke werk-, woon-, leer- en ontspanningsplek geboden. Een plek met een open karakter 
en in verbinding met de stad. Dat bestaat al in veel steden, maar niet in Nederland op deze 
manier. Hiermee wil Topicus heel onderscheidend zijn.  
 
Gemeente - mevrouw Willemien Berkers 
De gemeente staat hier niet namens Topicus, maar namens alle partijen. Daar is de gemeente 
voor. Topicus is met hun wensen naar de gemeente gekomen. Iedere ontwikkelaar of partij die iets 
wil ontwikkelen in de stad meldt zich op die manier bij de gemeente met haar wensen. De 
gemeente beoordeelt de initiatieven om te bepalen of ze medewerking wil verlenen. De gemeente 
heeft zo ook het initiatief van Topicus beoordeeld. De gemeente heeft gekeken of het initiatief van 
Topicus kansrijk is en of we daar als gemeente aan willen meewerken. Het initiatief van Topicus 
past binnen het beleid van de gemeente en sluit aan bij de vastgestelde omgevingsvisie. Maar het 
past ook bij het initiatief dat er is voor een stadscampus. De stadscampus is meer dan uitsluitend 
Topicus; het gaat om een gebied tussen het oude PostNL locatie tot aan Saxion. Vervolgens heeft 
gemeente met Topicus een intentieovereenkomst gesloten. Een intentieovereenkomst is bedoeld 
om de haalbaarheid van het initiatief verder te verkennen. In deze fase maakt de gemeente een 
Ontwikkelperspectief (zeg uitgangspunten) waarin in hoofdlijnen staan waar de ontwikkeling aan 
moet gaan voldoen De gemeente heeft de regie hierover en is de penvoerder van het 
ontwikkelperspectief. Opgenomen zijn de wensen van Topicus, maar we maken onze eigen 
afwegingen van wat wij vinden dat past en kan binnen deze locatie. Uiteindelijk beslist de 
gemeenteraad van Deventer of de juiste uitgangspunten geformuleerd zijn. Daarbij maakt de 
gemeenteraad maakt een belangenafweging. Dit concept ontwikkelperspectief vinden sommige 
mensen, die een reactie hebben gegeven, vaag. Dat is een bewuste keuze, omdat we kaders 
geven van wat kan en wat niet kan en omdat er nog geen plan ligt. Op sommige punten zijn we 
vaag en op sommige punten zijn we streng zoals het bepalen van de hoogte aan de kant van de 
woonstraten etc. dat mag niet hoger zijn dan 12 meter, terugliggend mag dit wat hoger zijn maar 
moet wel goed aansluiten op de oude binnenstad. Aan de randen toe zeker richting de 
schouwburg mag dit worden losgelaten. Daar zal de heer Gijs Frencken meer over vertellen later 
vanavond. We zijn hier om uw reacties te noteren en zodat wij deze wel/niet mee kunnen nemen 
in het concept ontwikkelperspectief voordat dit voorgelegd wordt aan de gemeenteraad. Als de 
gemeenteraad instemt, volgt de volgende fase. In die fase is Topicus degene die een masterplan 
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gaat maken en heeft de gemeente een toetsende rol. Als er instemming is over een masterplan 
volgt er nog een bestemmingsplanprocedure.  
 
Belanghebbenden Gemeente - de heer Gijs Frencken  

• De heer Gijs Frencken neemt het woord om de vijf hoofdonderwerpen toe te lichten. 
Aangegeven wordt even stil te staan bij de andere belangengroepenorganisaties. Het is 
gebruikelijk voor plannen in de binnenstad andere adviesorganen van de gemeente mee 
te laten kijken bij dit soort vragen. De PAR (Plan Advies Raad) is een adviesorgaan dat 
voor een deel uit externe deskundigen bestaat en die naar alle ruimtelijke ontwikkelingen 
in de stad kijkt en de kwaliteit breed bewaakt. Dan zijn er andere stakeholders benaderd 
zoals: Erfgoedpartijen/ Adviesraad Monumenten, Stichting Oud Deventer en Bond 
Heemschut. 

• Deventer Binnenstadmanagent. 
• Partijen die betrokken zijn bij de Stadscampus dat zijn meer partijen dan alleen Topicus 

ook hen is gevraagd om advies, suggesties en richting te geven aan wat wij aan het doen 
zijn. 

Op dit moment is er nog alleen een schriftelijke reactie/advies van een van de erfgoedpartijen, 
Adviesraad voor Monumenten binnengekomen. Andere reacties zullen nog volgen. De Adviesraad 
voor Monumenten laat ook hun worsteling met een ontwikkeling in de oude stad zien in hun 
advies. Er zijn zorgen geuit om vast te houden aan de letterlijke kwaliteit van de oude stad, het is 
onvermijdelijk dat er leegstand ontstaat, omdat panden niet gebruikt worden waarvoor ze in de 
eerste plaats bedoeld zijn. Zij constateren ook dat goede panden, vaak monumentale panden, te 
transformeren zijn voor andere gebruik/ functies. Er zijn hier goede voorbeelden van, maar ook 
slechte voorbeelden. Het is niet vanzelfsprekend dat elke transformatie slaagt, maar dat mag geen 
reden zijn om het niet te doen, want dan kom je in de situatie terecht van leegstand.  Het is een 
lastige opgave waar je goed over moet nadenken, goed op moet studeren, maar ze zijn niet op 
voorhand tegen ontwikkeling.   
 
Het is duidelijk dat er heel veel belangen spelen. Het doel van vanavond is om het vooral over de 
belangen van de buurtbewoners te hebben. Dit is niet het totale verhaal, maar geeft duidelijkheid 
waar u vanavond naar luistert. 
 

4.  1. Topicus campus als open concept  
Voorzitter – Anja Wormeester  
We hebben veel reacties ontvangen. Om het handzaam te maken zijn de reacties onderverdeeld 
in vijf hoofdthema’s, die vanavond besproken worden. De heer Gijs Frencken licht het verhaal met 
thema’s nader toe. 
 
Belanghebbenden Gemeente - de heer Gijs Frencken  
Er zijn veel vragen gesteld over wat de campus is, waarom dat op deze plek moet, hoe je aan de 
samenstelling van de functies komt en of dat niet buiten de stad moet. We hebben in eerste 
instantie aangegeven waar het dan precies over gaat. Het kernbegrip van het campus-denken is 
een mix van functies. Een gemengd gebied met wonen, werken, leren en ontspanning. Het gaat 
daarbij om verschillende gebruikers, verschillende doelgroepen, verschillende functies, 
verschillende soorten bebouwing en groen, maar ook om verschillende tijdstippen van gebruik. Je 
probeert een wereld te maken waar iets gebeurt en activiteiten plaatsvinden en waarin een 
heleboel dingen naast elkaar bestaan. Uit onderzoek blijkt dat zulke gemengde gebieden sterk zijn 
op het gebied van leefbaarheid: mensen ontmoeten elkaar. De gebouwen zijn flexibel en 
transformeerbaar naar diverse functies. De kracht van gemengde gebieden is dat deze bijdragen 
aan een betere leefbaarheid. Op andere plekken is dit reeds bewezen. Geen monofunctionele 
gebieden waar niets gebeurt, maar levendigheid in de stad. De bebouwing en functies zijn 
flexibeler in tijd. Wat heel belangrijk is, is dat je ook een uitwisseling krijgt van kennis, beleving en 
van mensen. Daardoor zijn dit soort gebieden innovatiever, economisch sterker en beter bestand 
tegen allerlei veranderende economische omstandigheden. De campus van Topicus is een open 
concept naar de directe omgeving; de stad en maakt onderdeel uit van een gebied dat 
Stadscampus wordt genoemd.  
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Open of gesloten karakter is een punt dat ook vaak naar voren is gekomen in de reacties. Het is 
een voorwaarde voor een campus dat het open is naar de omgeving en ook invloed heeft op de 
omgeving en andersom. Er zijn heel veel vormen van campussen. Allen met een andere maat en 
schaal. Er worden voorbeelden getoond om de verscheidende vormen en maten te illustreren. Er 
is hier dus geen specifieke stedenbouwkundige of bouwkundige oplossing voor. De enige 
overeenkomst tussen alle voorbeelden is dat ze allemaal verschillend zijn. Het gaat niet om het 
illustreren van gebouwen, maar manier van werken en leven. 

• Apple Campus 
• Cambridge College 
• Campus in Warschau 
• Campus in een Amerikaanse stad  
• Cultuurcluster in Amersfoort (oude en nieuwe gebouwen gemengd) 
• Strip S in Eindhoven 
• Google Campus 
• Harvard in Boston 
• Prada Campus in Milaan 
• Tuinen van het Stadhuis in Deventer (er komen verschillende functies en verschillende 

manieren van verblijven bij elkaar, passend in de schaal en maat) 
Er dus zijn heel veel vormen en verschillende manieren om een campusconcept te ontwikkelen. 
We constateren dat er veel vragen zijn over wat de campus is en hoe we daar mee omgaan. We 
gaan dat verduidelijken in het ontwikkelperspectief, zodat voor iedereen duidelijker is wat we 
ermee bedoelen. Tegelijkertijd betekent dit dat we het werken aan de campus en de 
campusgedachte wel verder willen brengen. Niet op de laatste plaats, omdat dit in de 
Omgevingsvisie de denkrichting is voor dit gebied. We willen vooral uitleggen en het 
ontwikkelperspectief op dit punt niet veranderen.  
 

5.  2. Horecafunctie 
Belanghebbenden Gemeente - de heer Gijs Frencken  
Topicus werkt veel aan producten waar deadlines bij horen. Dat vraagt soms lang doorwerken. 
Dat vraagt om een mogelijkheid om medewerkers op locatie te laten eten... Het gaat dus om het 
ondersteunen van het werkprocessen en niet om een horecafunctie die vooral openbaar is. Wat 
verduidelijkt zal worden in het ontwikkelingsperspectief is dat horeca en fitness (en andere 
secondaire functies) erg beperkt zijn tot basisvoorzieningen. In eerste instantie voor de 
medewerkers. Topicus en de gemeente hebben wel nadrukkelijke aangegeven dat als zo’n 
voorziening er komt ook mooi is dat het ook door de omgeving gebruikt kan worden. We gaan 
onderzoeken en vastleggen of die openstelling gewenst en mogelijk is. In de binnenstad, die om 
de hoek ligt, zijn alle voorzieningen aanwezig, waar ook de “Topicanen” gebruik van maken.  De 
campus moet een aanvulling zijn op intensief gebruik van de voorzieningen in de binnenstad. 
 
De heer Henk-Jan Knol geeft aan welke functies voor de buurt toegankelijk kunnen zijn. Hierbij 
moet gedacht worden aan een kopje koffie, pakketjes die mensen bestellen en waar mensen die 
kunnen afhalen, een wasserijfunctie en andere basisvoorzieningen die Topicus haar werknemers 
wil aanbieden om hen te ontzorgen en die goed scoren bij de medewerkers. Er zijn een aantal 
functies die goed deelbaar zijn en dus ook met de omgeving gedeeld kunnen worden. 
 

6.  3. Programma/ Laadvermogen 
Belanghebbenden Gemeente - de heer Gijs Frencken  
“Programma” wil zeggen wat je aan het gebied gaat toevoegen. De heer Gijs Frencken heeft dit 
ook eerder het laadvermogen genoemd. Een veel gestelde vraag is of de gemeente klakkeloos 
gaat bouwen wat Topicus vraagt. Het antwoord op die vraag is: nee. De gemeente zal er vooral op 
letten en kijken wat past en kan op deze locatie. Topicus heeft een verlanglijstje gemaakt, een 
wens, om een bepaald aantal vierkante meters op deze plek te maken. De gemeente heeft hier 
kennis van genomen, maar de gemeente heeft hier een zelfstandige verantwoordelijkheid. Er zijn 
verkenningen gedaan om te onderzoeken wat ruimtelijk mogelijk is. Dat is de 17.500 vierkante 
meter wat in het ontwikkelperspectief is opgenomen (in het ontwikkelperspectief zal een overzicht 
worden opgenomen met vierkante meters bestaand, te slopen en nieuwbouw). Dat is minder dan 
wat Topicus zou willen, maar dat is wat de gemeente verantwoord (en realiseerbaar is volgens de 
kwaliteitseisen die wij stellen) vindt op deze plek en daar moet Topicus het mee doen.  
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De locatie ligt aan de rand van het beschermd stadsgezicht, dat is dan ook ons dan ook een 
belangrijk vertrekpunt. Maat en schaal is een belangrijk gegeven waar de gemeente rekening mee 
houdt bij deze ontwikkeling. Dit betekent dat hoogte, inpassing etc. heel veel aandacht vraagt. 
Daar moet je heel secuur naar kijken. Je bent in een bijzonder gebied aan het ontwikkelen. Dat 
betekent ook dat je daar bij de bouwopgave zelf hoge ruimtelijke kwaliteitseisen wilt stellen. We 
zullen Topicus heel nadrukkelijk aanspreken op de te leveren kwaliteit van de bebouwing op deze 
plek.  Dat wil niet zeggen dat het een kopie is van wat er al is, maar wat je ontwikkelt, moet zich 
hier wel goed toe verhouden. 
 

7.  4. Hoogte  
Belanghebbenden Gemeente - de heer Gijs Frencken  
Aan de hand van de PowerPoint sheets worden de bebouwingshoogtes en bebouwingslijnen 
aangegeven. Diverse gevelaanzichten en doorsneden worden besproken. 
Aan de woonstraten is een hoogte aan de straat voorgesteld van 12 meter met de mogelijkheid 
om terugliggend een verdieping extra te bouwen, die niet zichtbaar mag zijn vanaf de straat. In het 
beschermd stadsgezicht staat 12 tot 14 meter als gemiddelde hoogte van de binnenstad. De 
Schouwburg is een uitzondering met de toneeltoren met een hoogte van 26 meter. Het 
appartementencomplex aan de Keizerstraat heeft ook een hoogte van 26 meter. De doorsnede 
aan het stationsplein geeft ook het aanzicht en gevel van de Leeuwenburg aan.  
 
12 meter is de hoogte die de gemeente Topicus dwingend oplegt voor het bouwen aan de randen 
van het perceel van Topicus. 
 
Het gebied met pand van Topicus (voormalige Rentree gebouw) dat aan het stationsplein en 
tegenover de schouwburg ligt mag hoger. We hebben gekeken naar het stationsplein, een hele 
grote ruimte die vraagt om een begrenzing. Bij de toegang (Keizerstraat) tot de binnenstad zou 
volgens de gemeente ook wat steviger gebouwd kunnen worden. Daar wordt al hoger gebouwd, 
daar zijn ook weinig bewoners en er is geen overlast door slechte bezonning.  
 
De hoogte van die bebouwing zou, mits aan hoge kwaliteitseisen voldaan wordt, gebouwd mogen 
worden tot een hoogte van maximaal 40 meter. Hoger dan de toneeltoren van de schouwburg, 
maar lager dan de Leeuwenbrug. 
 
Door de aangrenzende eigenaren is ook gereageerd met vragen omtrent woongenot en privacy. 
Daarom zullen in het ontwikkelperspectief specifiekere uitspraken komen over de rooilijnen, zodat 
de eigenaren beter weten wat ze kunnen verwachten.  Er wordt heel secuur gekeken naar de 
aansluiting op bestaande bebouwing en we zullen dit scherper formuleren in het 
ontwikkelperspectief. Aansluitend is ook gevraagd of gemeente wil kijken naar vigerende 
bestemmingsplan. Volgens enkel omwonenden is de goothoogte daar 10 meter. Gemeente zal dit 
uitzoeken en in het document opnemen 
 
Adres van het hoogte accent is het pand tegenover de Schouwburg.  
 

8.  5. Wonen  
Belanghebbenden Gemeente - de heer Gijs Frencken  
Ook over wonen zijn veel vragen gesteld. Wat worden dit voor woningen, is dat ook echt nodig en 
waarom dan. De gemeente heeft nadrukkelijk aangegeven dat in het concept van een campus en 
voor het werken in dit soort omgevingen wonen een absolute noodzaak is. Een functiemix is 
gewenst en daar hoort wonen bij. Ook Topicus wil graag woningen voor hun medewerkers, zodat 
ze een aantrekkelijke werkgever zijn en mensen kunnen binden aan bedrijf en stad. Er is discussie 
over de type woningen en de mensen die er komen te wonen. Het gaat om volwaardige woningen 
voor medewerkers van Topicus, en dus nadrukkelijk geen studenten. Er is wel een leeromgeving, 
maar die is bedoeld om de medewerkers verder op te leiden. De medewerkers wonen er voor een 
periode van maximal 2 jaar en zoeken dan elders in de stad woonruimte. Topicus heeft ervaring 
met het dicht in de buurt wonen en werken, je werkt en woont heel dicht met elkaar als collega’s. 
Dit zorgt voor binding met elkaar en het bedrijf. De woonfunctie is dus essentieel voor Topicus en 
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ook een essentieel onderdeel voor een campus en dus ook in de mix. Ook voor meerdere functies 
die voor dit gebied nodig zijn is wonen noodzakelijk.  
 
 
 
 

9.  6.Groen  
Belanghebbenden Gemeente - de heer Gijs Frencken  
Er zijn opmerkingen gekomen/reacties binnengekomen met het verzoek te letten op de bomen die 
er op dit moment staan. Ook het verzoek om het groene karakter van de omgeving te versterken 
en daarop in te spelen. Dat is ook wat gemeente beoogd.  
 
Het groen moet ook zichtbaar en beleefbaar zijn, dat is ook gekoppeld aan het open karakter van 
het gebied. Het moet ook toegankelijk zijn als semiopenbaar gebied. De gemeente heeft wat 
voorbeelden bij elkaar gezet, om stedelijk groen in kleine stedelijke omgeving aan te leggen. Het 
Stadhuis is hier weer als voorbeeld genomen. Dat soort kleine groene gebieden bieden 
meerwaarde die ook interessant kan zijn voor de ontwikkeling van Topicus.  
 
Aan de Keizerstraat ligt een potentieel mooi groene strook, maar dat is nu verhard voor parkeren. 
Dat zou een opkikker zijn voor het hele gebied. Dit is in het beschermd stadsgezicht nadrukkelijk 
ook als waardevolle element aangegeven. Misschien zou daar mee geschoven kunnen worden 
om groen terug te krijgen in de voortuinen.  
 
Er staan paar bomen in het gebied waarvan de kwaliteit en vitaliteit onderzocht moet worden. Dat 
is als opdracht aan Topicus meegegeven. Topicus is gevraagd om te letten op de kwaliteit van de 
bomen in dat gebied en de toekomstverwachting van de bomen en te kijken of behoud mogelijk is. 
 
We gaan het bestaande groen nauwkeuriger in beeld brengen. Landmeters gaan aanwijzen waar 
die bomen staan en brengen de vitaliteit in beeld. De rand van de Singel en de Keizerstraat ziet de 
gemeente als belangrijk potentieel voor het groen en de verhoging van de kwaliteit. 
 
Duurzaamheid  
Topicus is een innovatief bedrijf, wat naar de beste inzichten en gericht op de toekomst wil 
ontwikkelen. Gemeente gaat ervan uit dat Topicus duurzame gebouwen zal ontwikkelen conform 
het beleid van de gemeente. Dat er voldoende aandacht is voor energie, alternatieve energie en 
circulariteit, hergebruik van materiaal etc. de basis vormt. In het ontwikkelperspectief zijn 40 
bladzijdes opgenomen uit bestaand beleid. Al dat bestaande beleid is waar de planontwikkeling in 
moet passen. 
 

10.  Vervolgproces/ Vervolgcommunicatie  
Gemeente – Willemien Berkers 
We zitten nu in de beginfase, proces van ruimtelijke ontwikkeling, de initiatief fase. In de initiatief 
fase maken we een ontwikkelingsplan, dat indien het vastgesteld wordt door de gemeenteraad, we 
in de volgende fase komen.  
 
Dan komen we in de MP (masterplan) fase. Dat betekent dat er schetsmatig een plan wordt 
gemaakt met waar de functies, hoogte, ruimte en het groen komt. Maar ook hoe zit het met de 
mobiliteit en toegangen etc. Dan is nadrukkelijk Topicus aan zet om samen met hun architect hier 
verder vorm aan te geven. 
 
Daarna volgt er een voorlopig en een definitief ontwerp. Maar ook het MP moet door de 
gemeenteraad worden goedgekeurd/ vastgesteld. Daar kunt u ook uw visie op geven. En pas dan 
heb je op basis van het MP kaders en input voor het bestemmingsplan. Dan wordt er nog 
bestemmingsplan gemaakt wat ook zo’n soortgelijke inspraakprocedure heeft. Het 
bestemmingsplan legt dan definitief vast wat er dan mag wel, wat is de hoogte etc. Als er dan een 
onherroepelijk bestemmingsplan komt, dan pas mag gebouwd worden.  
 
Planning 
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We hopen in november/december het ontwikkelperspectief door de raad te laten vaststellen. Maar 
de raad bepaalt haar eigen agenda. Vervolg van de planning ligt grotendeels in handen van 
Topicus. Zij bepalen het tempo waarmee zij het Masterplan willen maken. De gemeente heeft 
begrepen dat Topicus volgend jaar wil starten met de Masterplan (MP) fase. Dit zal ook ca. een 
jaar duren, dat betekent dat dan in 2022 gestart kan worden met het Bestemmingsplan. Pas in 
2023 zal een onherroepelijk bestemmingsplan liggen. Eerder dan dat kan er niet gestart worden 
met de bouw. 
 

11.  Contact 
Voorzitter – Anja Wormeester  
Er is een website in de lucht sinds de laatste bijeenkomst waar bewoners, een link naar 
documenten en filmpje kunnen vinden (https://topicus.nl/campus). 
 
Op de website staat contactgegevens van zowel de Topicus als de gemeente. Verzocht wordt om 
vragen en opmerkingen te mailen naar: 
Liesbeth Platvoet van Topicus via liesbeth.platvoet@topicus.nl, 0570 – 662 662 
Asieh Baher van de gemeente Deventer via a.baher@deventer.nl, 06 – 11 268 490 
Reageren kan tot medio oktober 2020 ook via e-mail campus@topicus.nl 
 
Tijdens de vorige bijeenkomsten is gevraagd of bewoners mee willen denken over de wijze van 
communicatie met omwonenden Twee van u hebben aangegeven mee te willen praten over de 
vervolgcommunicatie.  De heren Legebeke en Stevens, beiden uit de Singelstraat. Het zou zo 
mooi zijn als er ook vanuit de andere straten, dat er mensen zijn die meewillen denken. Als u dat 
wil, geeft u dan voor 9 oktober 2020 op via de gemeente of via Topicus.  
 
Het verslag komt eind volgende week (2 oktober 2020) op de website van Topicus te staan. Dit 
verslag (en de ingekomen reacties) wordt ook naar de Gemeenteraad gestuurd. De privacy wordt 
gecheckt, zodat u weet of u de opname kunt krijgen. Dat wordt ook genoteerd in het verslag. 
 

12.  Reacties bijeenkomst 21 september 2020 
• Bewoner mist reactie op het verslag in het reactiedocument. 
• Bewoner heeft het reactiedocument gemist. 
• Bewoner vraagt of de audio met de bewoners kan worden gedeeld. Gemeente geeft aan 

dat het zou mogen, als dit niet strijdig is met de privacyregelgeving. Aangegeven wordt dat 
niet zomaar een opname mag worden verspreid, daar is vooraf toestemming nodig van 
alle aanwezigen. Dit is niet gebeurd. De gemeente gaat uitzoeken of dit mogelijk is en niet 
strijdig is met de privacyregelgeving. Privacy regelgeving staat niet toe dat gemeente 
opname deelt. De opname is uitsluitend voor verslaglegging en na verslaglegging wordt 
de opname vernietigd. Dit verslag is een weergave van datgene wat is gezegd.   

• Bewoner vraagt of er ook een reactie gegeven kan worden op het reactiedocument. Dat is 
zeker mogelijk. 

• Het is voor het vervolgtraject belangrijk dat er een projectontwikkelaar is, maar voor de 
mensen, die hier zitten is het belangrijk hoe de gemeenteraad hierover denkt. Die krijgen 
niet mee hoe buurtbewoners hierover denken. De gemeente draagt uit dat ze de mening 
van de bewoners van de stad heel belangrijk vindt. In hoeverre worden zij geïnformeerd 
over de mening/opvattingen van buurtbewoners? Op het moment dat het 
ontwikkelperspectief wordt aangeboden ter vaststelling aan de raad, worden ook alle 
stukken meegestuurd naar de raad. Voorafgaand aan de besluitvorming van de raad is 
voor de buurtbewoners de mogelijkheid om in te spreken bij de raad en van zich te laten 
horen bij de raad.  

• Er wordt gevraagd om een proactieve houding van de raad en wethouder bij 
vervolgbijeenkomsten, nu wordt een actieve rol van de buurtbewoners verwacht om in te 
spreken bij de raad. Het is niet ongebruikelijk om raadsleden en wethouder uit te nodigen 
bij zulke avonden, de raad is een zelfstandig orgaan. Zij gaan daar zelf over, maar we 
kunnen de raadsleden en wethouder wel uitnodigen bij vervolgbijeenkomsten.  

• Praktische vraag: is de gemeente hier samen met Topicus, dus namens Topicus? Of ook 
namens de bewoners. Namens wie is de gemeente hier vanavond? Wie heeft in welke 
fase, welke rol? Er staat overal zowel het logo van de gemeente als Topicus. Het 
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reactiedocument is opgesteld door de gemeente (penvoerder) en aangevuld met 
antwoorden die specifiek gericht zijn aan Topicus, zoals de logo etc. Gekozen is om er 
uiteindelijk 1 document van te maken. Zoals in het begin is aangegeven is gemeente 
onafhankelijk en staan zij hier niet namens Topicus.  

• De term stadscampus is een paar keer gevallen, is dat de hele strook? Stadscampus gaat 
over het hele gebied tussen het oude PostNL gebied tot aan Saxion en het hele 
stationsgebied.  

• Gevraagd wordt om de adviezen in te zien en of er een deadline is voor de adviezen. We 
hopen uiterlijk medio oktober alle adviezen te mogen ontvangen. Aan degene die 
adviezen geven wordt gevraagd of zij bezwaar hebben tegen openbaarheid van hun 
advies. 

• Bewoner geeft aan niet te weten waarom de gemeente de adviezen niet wil delen en 
snapt ook niet dat er adviesraden zijn die hun advies niet openbaar willen maken. 
Aangegeven wordt dit nodig te hebben. Mevrouw Willemien Berkers geeft aan na te gaan 
of de adviezen openbaar mogen worden en of dit geplaatst mag worden op de website. 
Het gaat niet om willen, maar een formaliteit, alle belangorganisaties moeten ook akkoord 
zijn met het openbaar maken van hun adviezen. Er is geen deadline, maar de gemeente 
hoopt om medio oktober uiterlijk de schriftelijke adviezen binnen te hebben.  

• Stichting Oud Deventer geeft aan dat zij hebben besloten om gezamenlijk op te trekken 
met het SIED, en uiterlijk deze week een schriftelijke reactie uit te brengen.  

• Is er een waarde vaststelling geweest toen de Adviesraad van Monumenten hun advies 
heeft uitgebracht, dat moeten zij ergens op baseren? Waardevaststelling van de panden is 
ook het eerste advies geweest van de Adviesraad van Monumenten. In opdracht van de 
gemeente is/wordt de waarde vaststelling van de panden gemaakt. 

• Dat de plek van Topicus een onderdeel is van de grotere Campus, zoals aangeven in de 
Omgevingsvisie dat staat niet zo in omgevingsvisie wordt opgemerkt, ook het gebied niet. 
Het staat niet letterlijk opgenomen dat Topicus ook onderdeel is van het gebied, nee. Voor 
dit gebied is een gemengde functie opgenomen in de Omgevingsvisie. De gemeente zal 
bewaken dat die functiemix op deze plek komt en dit open karakter krijgt die nodig is voor 
een campus. 

• Versterk het gebruik en versterk de kwaliteit die er al is en neem dat als vertrekpunt en 
geef het een “Deventer smoel”, voorkomt dat het een Apple campus wordt want dat past 
niet bij Deventer. 

• Worden dit soort voorbeelden die gebruikt zijn in het ontwikkelperspectief gebruikt, die 
passen niet bij het historisch stadsgezicht? Uitgelegd is wat een campus is en hoe dat dan 
moet functioneren, en hoe dit er uit ziet. Door veel voorbeelden te laten zijn, voorkomen 
we dat we laten zien wat het moet worden. We laten zien dat er verschillende 
mogelijkheden zijn. We zijn daar nog niet over uit. De voorkeur gaat uit naar een mix van 
oud en nieuw, dat is ook aangegeven in het ontwikkelperspectief. Kwaliteit van wat er als 
is als vertrekpunt nemen is het doel. Je wilt een gebouw van allerlei jaartallen hebben in 
dit gebied en dat op een slimme manier aanvullen met gebouwen uit deze tijd.  

• Betekent dat dat je de buitenring laat staan en misschien de oude school en rest volbouwd 
met nieuwe gebouwen? Dat is namelijk ook een mix tussen oud en nieuw. Aangeven 
wordt dat het niet zo is. 

• Er is behoefte om het plan beter te visualiseren, omdat het nu nog giswerk is. Er is nog 
geen plan, we praten over het start van een plan. Het is in deze fase niet mogelijk om al 
plaatjes te laten zien, we moeten nog veel onderzoeken en bedenken. Het risico is dat je 
met het tonen van plaatjes jezelf beperkt en daarmee de indrukt wekt dat het iets wordt, 
terwijl je dat nu nog niet weet.   

• Wie moet dit tekenen? Het proces wordt toegelicht. De gemeente maakt een 
ontwikkelperspectief, en legt hierin de kaders vast. Dit wordt voorgelegd aan de raad. De 
raad zal dit vaststellen met of zonder kanttekeningen vaststellen. In de volgende fase een 
plan, Masterplan fase (MP), maakt de ontwikkelaar een plan waarbij ook een zeer 
gerenommeerde architect wordt ingehuurd door Topicus. Over het MP wordt ook met u 
gecommuniceerd, dat is dan de planfase. De gemeente komt dan in een toetsende rol en 
wij gaan toetsen of het voldoet aan de uitgangspunten en of het voldoet aan de 
beeldkwaliteitseisen etc. De kaders worden eerst vastgesteld en dan wordt het plan 
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daaraan getoetst. De Masterplan wordt aangeleverd door Topicus, op basis daarvan komt 
een bestemmingsplan.  

• Welke functies zijn niet deelbaar? De bedrijfskantine, dat wil Topicus afgesloten hebben. 
Daar vinden ook bedrijfsdiscussie plaatst, het is niet wenselijk om dat toegankelijk te 
maken. Topicus staat onder strenge toezicht van privacywetgeving. Topicus verwerkt ook 
veel gegevens binnen Topicus, er moet dus ook aan voorwaarden worden voldaan, zodat 
niet iedereen het pand kan binnenlopen. De medewerkers hebben ook recht om veilig met 
elkaar te kunnen kletsen over bijvoorbeeld het werk.  

• Hoe komt zo’n horeca eruit te zien? Horeca met terrassen waar mensen bier kunnen 
drinken, of een bedrijfskantine met zitjes die om 20.00uur gesloten kan worden? Als het 
open is dan is dat daghoreca, wat s ’avonds niet voor overlast kan zorgen. 

• Geeft de gemeente ook advies over de uiterlijke kenmerken? In het document wat er nu 
ligt zijn er algemene uitspraken gedaan over beeldkwaliteit, daar is een paragraaf voor 
opgenomen. In de volgende stap die Topicus gaat zetten zal in het Masterplan wordt een 
gedetailleerder beeldkwaliteitsparagraaf worden opgenomen. Daarin staat vastgelegd 
waar een daar weer opvolgend plan aan moet voldoen. 

• De Leeuwenburg staat er nauwelijks zichtbaar, betekent dit dat die niet meedoet in de 
hoogtebepaling of heeft het juist wel invloed heeft? De Leeuwenburg staat verder weg en 
daarom staat het er lichter weergeven.  Dat is dan een tekentechniek om de hoogte aan te 
duiden in de tekening. De Leeuwenburg is namelijk 55 meter hoog. 

• Hoogte tegenover de Schouwburg is de mooiste plek om een woontoren te creëren. De 
vorige keer is gesproken over een hoogte aan de kant van de Schouwburg, die gelijk zou 
zijn aan de toneeltoren, nu is dat hoger. In de beantwoording staat zelfs 40 meter. Dat 
zorgt niet voor een evenwichtig geheel. We hebben niet gesleuteld aan de hoogte, die 40 
meter is altijd dezelfde hoogte geweest.  

• Kan meneer Frencken aangeven waar de strook is waar de hoogte bebouwing mogelijk 
is? Dat is de uitstulpende hoek op de plek waar ongeveer de bestaande bebouwing is 
(voormalig Rentree gebouw).  

• Hoeveel vierkante meter is nu bebouwd aan vierkante meters en volume? Dit wordt 
nagegaan en komt in het verslag te staan. Er wordt onderscheid gemaakt in wat er nu 
staat en hoeveel. 

• Voor de verslaglegging wordt opgemerkt dat de goothoogte 10 meter was met nokhoogte 
van 12 meter. Dit wordt 12 meter aan goothoogte en 15 meter aan nokhoogte aan 
maximale bebouwen, die de gemeente verantwoord vindt. Als je terugliggende woonlagen 
hebt, dan spreek je over 5 bouwlagen. Er is een substantiële toename. Dit zijn de 
maximale kaders waarbinnen we de hoogte gaan zoeken. 

• Wat mag nu aan hoogte worden gebouwd volgens het huidige bestemmingsplan op deze 
locatie? Ook dit wordt nagegaan en genoteerd in het verslag.  

• De cijfers komen uit de lucht vallen, er is behoeft aan onderbouwing van die cijfers.  
• Er zijn zorgen geuit over toename van hoogte. Aangegeven wordt dat er in eerder 

instanties ook op tekening over een hoogte ging van 26 meter, dit zou ietsjes meer 
worden. Nu is de hoogte opeens 40 meter, dat is 50 procent meer dan de 26 meter. De 
heer Gijs Frencken biedt zijn excuses aan voor het woord “ietsjes hoger”, het is niet de 
bedoeling geweest iets te verbloemen of onder het tapijt te schuiven. Het gaat om de 
hoogte tussen de toneeltoren en de “Kassa”. We moeten open en eerlijk hierover zijn, de 
maten zijn vanaf het begin opgenomen in het ontwikkelperspectief. Dat was toen al 40 
meter en ook onder welke voorwaarde die te halen is. Die nuances zijn wel opgenomen in 
het ontwikkelperspectief. 

• Het beeld wat heerst is dat gezegd is dat het zou gaan om een toegangspoort van 
dezelfde hoogte zal komen van 26 meter. De heer Gijs Frencken geeft aan dat die 
getallen van 26 meter hele absoluut uitspraken zijn die in zijn mond worden gelegd. De 
heer Gijs Frencken heeft suggesties gedaan, omdat de plannen nog niet duidelijk zijn. De 
heer Gijs Frencken geeft aan de ruimte te willen geven tot maximaal 40 meter, die 
verdiend kan worden en als dat dan daar ook goed land. 

• Er is behoeft aan duidelijkheid en helderheid rondom de getallen, er is hier ruis over 
ontstaan. 
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• Zijn de partijen die gevraagd zijn om adviezen ook op de hoogte van de maten? De maten 
staan duidelijk in het concept ontwikkelperspectief en de partijen zijn hiervan op de 
hoogte.   

• Wat is het belang van de gemeente om af te wijken van het huidige bestemmingsplan? 
Waarom kan er niet binnen het huidige bestemmingsplan worden gebouwd? Dit is een 
bijzondere plek in de stad en een stad ontwikkeld zich door de tijd heen. Het is ook 
belangrijk dat je daar belangrijke dingen behoudt, maar nieuwe ontwikkelingen moeten 
ook kunnen. Onderdeel van nieuwe ontwikkeling is dat je kijkt wat op die plek interessant 
kan zijn. Stedenbouwkundigen hebben daarna gekeken.  Zij vinden dat daar een 
hoogteaccent, ook geredeneerd vanuit de historie (dit kunt u nalezen), op die plek best 
interessant zou kunnen zijn. Om juist aan de leegte van het hele stationsplein een extra 
accent toe te voegen. Een hoogte accent op die plek en wat dat zou moeten zijn en welke 
hoog, daar kun je over discussiëren. Er kan op die plek volgens de gemeente best volume  
gemaakt kunnen worden met een bepaalde hoogte. Dat is de redenering geweest vanuit 
de stedenbouwkundigen. Dat kan wel heel interessant zijn. Als je aan de voorkant alles 
platslaat dan ontneem je ook de creativiteit om te kijken wat voor mooie dingen er kunnen 
ontstaan. Of de hoogte dan ook 40 meter zou moeten zijn, daar zullen dan we naar 
moeten kijken, maar dat er wat bijzonders mag gebeuren met een hoogte accent dat het 
ook juist iets bijzonders mag worden is duidelijk. We hopen op een nieuw gebouw of 
ontwikkeling waar we net als het Stadshuis trots op kunnen zijn. 

• De rand van 10 meter naar 12 en 15 meter is niet beantwoord, hoe zit het met de rand? 
De gemeente geeft aan dat de gemeente dat verantwoord vindt aan de rand.  Het mag 
niet van invloed zijn op de privacy en de lichtinval van de omwonenden als het 
terugliggend is dat is een voorwaarde. Het mag niet verstorend zijn voor de woonbeleving 
van de omwonende. De gemeente zal hier dan ook streng op gaan toetsen als er architect 
hiermee aan de slag gaat.  

• De gemeente kan bepalen dat het acceptabel is, maar gaat de gemeente ook met 
bewoners in gesprek, worden zij ook betrokken hierin? Komt er ook een overleg met 
bewoners? Kaders zijn altijd anders dan een beleving. In een vervolgfase zal er ook een 
communicatie-/participatietraject moeten zijn, waarin ook het gesprek wordt aangegaan 
met de omwonenden. De bewoners worden dan ook om hun reacties/ visie gevraagd, of 
dat wel of niet allemaal overgenomen kan worden is dan de vraag, maar het gesprek zal 
zeker moeten plaatsvinden.  

• In hoeverre is er een fundamentele basis voor de hoogte binnen de Stadscampus, is dit 
vastgelegd? Op dit moment wordt er ook een ontwikkelperspectief gemaakt voor de 
stadscampus. Wat daarin komt te staan is nog niet bekend. 

• Schep je door het toekennen van de hoogte van 40 meter aan Topicus hiermee geen 
precedentwerking, dat andere bedrijven binnen de Stadscampus niet meer de hoogte in 
kunnen omdat die hoogte vergeven is aan Topicus? Maak je daarmee (de herontwikkeling 
als voorbeeld) ook niet de weg vrij voor andere bedrijven om ook die hoogte binnen het 
Stadscampus te zoeken? Daar kan op dit moment geen antwoord op gegeven worden. 
Dat weet gemeente op dit moment niet. 

• Meneer geeft aan aan de Brinkpoortstraat te wonen, en zit niet te wachten op woningen. 
Is het niet mogelijk om bij het oude Belastingkantoor de studenten te parkeren. Meneer 
ziet “vogels” zijn raam inkijken en daar zit hij niet op te wachten.  Meneer geeft aan geen 
last van de studenten te willen hebben. Aangegeven wordt dat het duidelijk niet om 
studenten gaat, maar medewerkers van Topicus. Het idee is juist dat er een functiemix 
komt. Het gaat om volwaardige appartemeten oppervlakte van minimaal 60 tot 100m2. De 
stad heeft behoefte aan woonruimte. Inherent aan het wonen in de binnenstad is dat het 
transformeert en dat er woningen toegevoegd kunnen gaan worden.  

• Aangegeven is dat de gemeente gebaat is bij woningen. Er is behoorlijke subsidie van het 
Rijk, wordt daar niet dan aan voldaan. Daar zijn 120 woningen voor nodig, er zijn zorgen 
dat in de woningen gekeken kunnen worden van bewoners. Waar worden die woningen 
gesitueerd? De impuls van het Rijk voor woningbouw in de stedelijke omgeving. Door de 
gemeente is meegedaan aan landelijke de woonimpuls van het Rijk. Dat is bedoeld voor 
het impuls geven aan woningbouwproductie en dat te bevorderen. De gemeente Deventer 
heeft een opgaven van 10.000 woningen. Deze moeten ergens komen. De gemeente is 
blij met de subsidie, die we van het Rijk hebben gekregen. Juist rondom het centrum en in 
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de schil moet en kan een groot gedeelte van deze woningbouwopgave gerealiseerd 
worden. Het is nadrukkelijk niet de bedoeling dat het geld gaat naar ontwikkelaars, maar 
het geld moet gaan naar middelen om de versnelling van woningbouwproducties in die 
centrumschil, in diverse projecten, te bevorderen. Dit staat overigens los van Topicus. 

• Wat is het belang van de gemeente dat hier gewoond gaat worden? We streven juist naar 
die functiemix. Nu is er maar een functie die er zit, dat zijn kantoren.  We vinden het 
belangrijk voor de levendigheid van stad en de toekomstig bestendigheid van de stad dat 
juist die functiemix komt. En daar hoort wonen ook echt bij in de functiemix.   

• Wie zegt dat? Onze Rijksvastgoedbouwmeester heeft een boek geschreven over de 
functiemix en het belang daarvan.  

• De vierkante meters van de appartementen zijn duidelijk. Is ook bekend om hoeveel 
appartementen het zal gaan? Als we het hebben over een functiemix, dan hebben we het 
over om (een gezonde mix van functies) 40% van de oppervlakte voor wonen, 40% voor 
werken en 20 % voor overige/ ontspanning. Uiteraard zit je dan met een bandbreedte, 
maar dat precieze aantal moet nog verder worden uitgewerkt in de plannen.  

• Bij het vorige onderwerp is bij het onderwerp programma werd het woord secuur gebruik 
voor de hoogte, de afstand etc. Wordt er ook rekening gehouden met de omliggende 
panden, licht en privacy bij het indelen van bepaalde ruimtes? Iedere architect die een 
plan maakt moet rekening houden met de omgeving. De gemeente heeft voorwaarden, 
die zullen we verder aanscherpen, zodat de architect er nadrukkelijk op gewezen kan 
worden op de eisen bij het ontwerp. Dit is al een aantal keer gezegd door de heer Gijs 
Frencken. Bij het ontwerpproces bent u als bewoner ook betrokken, daar kunt u ook op 
reageren en daar zullen wij ook op reageren.  

• Begrepen dat er in totaal 120 woningen bij komen. Iedereen zal er aan de overkant last 
van hebben. Het gedeelte tussen PostNL en Saxion lijkt meneer een locatie die vrij is en 
waar niets gebeurd, die mix is daar ook te realiseren.  Er is plek, maar in de 
buitengebieden is er ook plek, maar we hebben hier te over een eigenaar die deze locatie 
wil herontwikkelen.. De gemeente kijkt mee wat er mogelijk is op die plek. Een 
woonfunctie op deze plek vinden wij nodig. Wanneer we kijken tussen de locatie PostNL 
en Saxion, dan is daar al bestaande bouw, als we naar de Topicus locatie kijken wordt er 
opnieuw gebouwd. De gemeente geeft aan dat dat is aan die eigenaren, we hebben daar  
geen eigendom in die gebieden. Er wordt inderdaad deels behouden en deels opnieuw 
gebouwd op de Topicus locatie.  

• Maar die panden zijn van Explorius. De heer Goossens geeft aan dat zij eigenaar zijn van 
de Chinees. Maar dat wordt ook herontwikkeld, maar daar komt een heel ander 
programma. De overige panden zijn in gebruik, op het pand van de heer Goossens na.  

• Er wordt heel specifiek gekeken naar een bepaalde doelgroep, de medewerkers. Als je 
een appartement hebt van 60 vierkante meter is niet erg groot. De gemeente heeft als eis 
opgenomen dat de 60 vierkante meter aan oppervlakte de minimumeis is voor de 
appartementen voor een tot twee personen.  

• Hoe kan de gemeente garanderen dat die appartementen ook alleen uitsluitend bewoond 
worden door de Topicus medewerkers? De panden zijn eigendom van Topicus, die geeft 
aan dit nodig te hebben. Om heel eerlijk te zijn is het niet mogelijk om dit privaatrechtelijk 
tot in der eeuwigheid af te blijven dwingen.  Het is niet de intentie en de bedoeling van 
Topicus om hier weg te gaan. Topicus legt zich niet vast, dat de woningen alleen gebruikt 
mag worden tot in de lengte van jaren door Topicus medewerkers. 

• In de Schouwburg is gezegd tijdens de bijeenkomst dat ieders bezorgdheid werd 
weggenomen door aan te geven dat wonen alleen in de woontoren zou komen. De 
woonfunctie zou uitsluiten in de hoogte accent komen, is gezegd. De gemeente geeft aan 
dat het wel logisch is dat die toren bedoeld is voor de woonfunctie. Er is nog geen plan, 
dus er kan ook niet gezegd worden of dit ook dan uitsluitend in de hoogte accent plaats 
zal vinden.  

• Het verloop zou hoog zijn, nu staat er dat er een laag verloop is. Het lage verloop heeft 
betrekking op het verloop van medewerkers binnen Topicus en niet het verloop van 
medewerkers m.b.t. de woningen.  

• Wonen is een heikel punt, het gaat om jonge mensen in de leeftijd van studenten. Dit is 
voor ons een bedreiging. Topicus is ook overgenomen door een Canadees bedrijf, wat als 
Topicus hier weggaat. Eerder is aangegeven dat het hoofdkantoor van Topicus dot com 
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gevestigd is in Deventer voor een lengte van jaren. Gemeente vult aan dat flexibele 
gebouwen belangrijk zijn en dat de geplande ontwikkeling topicus moet kunnen overleven. 

• Noteren is iets anders dan hoe het er daadwerkelijk uit komt te zien. De heer Henk- Jan 
Knol geeft aan graag samen te werken met jonge mensen. Hij herkent zich totaal niet in 
het beeld dat wordt opgeroepen wordt, dat ze overlast geven.  Het gaat vaak om serieuze 
mensen vaak aan het begin aan hun loopbaan. Het zou heel plezierig zijn als u ervoor 
open zou staat, al wonen ze hier twee jaar, dan zou u zich kunnen verbazen hoe leuk het 
kan zijn met die jonge mensen om een mooie buurt te hebben. De heer Henk-Jan geeft 
aan mistroostigs te zijn van de reacties van bewoners en geeft aan dat bewoners overal 
de bedreigingen/ bezwaren en risico’s in kunnen zien. Dit zou ook als een kans gezien 
kunnen worden.   

• Bewoner geeft aan dat de heer Henk-Jan niet hier woont en zij wel. De heer Henk-Jan 
Knol geeft aan dat bewoners in het centrum wonen tegenover het station wonen. De heer 
Henk-Jan Knol geeft aan dat hij die zorgen/ bedreigingen beter kan plaatsen als het om in 
een wijk achteraf, maar niet tegenover het station. Het zou zonde zijn dat hier tegenover 
het station niets zou gebeuren.  

• Bewoner geeft aan dat Topicus dit misschien wel over zich heeft afgeroepen, Topicus 
staat niet bekend als goede buur. 

• Bewoner geeft aan dat er misschien een extra sessie gepland moet worden, als er niet 
langer stil gestaan kan worden bij dit onderdeel. De onafhankelijke gespreksleider vraagt 
wat meneer nog wil meegeven aan Topicus. Bewoner geeft aan dat het een open vraag 
was en waarom Topicus niet normaal kan reageren. De heer Henk-Jan Knol geeft aan dat 
dat een hele normale reactie is voor hem. De heer Henk-Jan Knol zegt dat hij puur heeft 
gereageerd op alles wat als bedreiging gezien wordt, terwijl het een hele mooie kans is 
voor het gebied. Als er geen motor is die dit gebied tegenover het stationsgebied gaat 
ontwikkelen, bent u dan heel erg blij als dit leegstaat en verloederd? Topicus gaat niet 
wachten. Uiteindelijk gaat Topicus door hoe dan ook, met voorkeur hier. U kunt het ook op 
een andere manier bekijken. Er komt beweging in, het is niet voor niets dat we hier 
vanavond bij elkaar zijn. We horen echt wat u zegt, en proberen zo goed mogelijk om er 
goede dingen mee te doen. Maar dat hier gewoond gaat worden op dit stuk, dat kunt u 
toch echt als gegeven beschouwen. In de toekomst van binnensteden gaat dit compleet 
veranderen, ook post corona, Binnensteden krijgen een compleet andere invulling, u kunt 
ervanuit gaan dat dit er heel anders uit gaat komen te zien.  

• Bewoner geeft aan hier met volle tevredenheid te leven en niet ontevreden te zijn. 
Bewoner geeft aan het helemaal geen problemen met te hebben dat er hier niets zou 
gebeuren.  

• Suggestie van bewoner is om de nieuwbouw panden aan de Brinkpoortstaat, net wat 
meer naar achteren te zetten voor een voortuinfunctie. Andere bewoner geeft aan dat dat 
helemaal niet mag omdat dit ingrijpt in de straatpatroon. Die rooilijn moet worden 
gehandhaafd, dat geldt voor de gehele binnenstad. Dit wordt meegenomen en het 
antwoord wordt verwerkt in het verslag. De heer Gijs Frencken geeft aan dat dit een mooi 
voorbeeld is om aan te geven hoe regelgeving en beleid is geregeld. De opgave komt op 
het bordje van de gemeente terecht, er zijn heel veel tegenstrijdigheden in regelgeving. 
Het is zijn vak om een weg te vinden in zo’n doolhof. Dat maakt wel dat je wat voorzichtig 
bent in de uitlegt waarom je voor het ene kiest. 

• Bewoner vraagt of er iets gezegd kan worden over het onderwerp mobiliteit. De gemeente 
heeft een parkeerbeleid, daar moet Topicus ook aan voldaan worden. Mobiliteit is een 
vraagstuk dat voor de hele binnenstad speelt. We vragen wel elke eigenaar en 
ontwikkelaar om met een duurzaam mobiliteitsplan te komen, wat voorgelegd kan worden 
aan onze mobiliteit collega’s. De parkeernorm is iets wat onderdeel is van de planvorming. 
Dit wordt duidelijker in de MP, dan komen zulke vraagstukken aan de orde. 

• Komt er ook een verandering in het ontwikkelingsperspectief en kunnen we dat inzien 
voordat het naar de raad gaat? En wat is het proces hiervoor? In de presentatie is deels 
opgenomen op welke punten het ontwikkelperspectief nog uitgebreid aangepast wordt. 
Voordat het vastgesteld wordt door de raad, komt het aangepaste ontwikkelperspectief 
naar de buren toe.  
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• Kunnen we ervanuit gaan dat de presentatie met ons gedeeld wordt? De presentatie zal 
beschikbaar worden gesteld op de website. U kunt de presentatie ook downloaden. In het 
verslag kunt u de link naar de site vinden.  

• Bewoner geeft aan benieuwd te zijn wat er gedaan wordt met de reactie, anders dan dat 
het wordt opgenomen in het verslag. We kijken serieus naar de reacties die vanavond zijn 
binnengekomen. De reacties worden aangepast in het reactiedocument, dan vindt er ook 
een aanpassing van het concept ontwikkelperspectief plaatst, die op route gaat naar de 
gemeenteraad. De raad krijgt niet alleen dat ontwikkelperspectief maar ook het verslagen 
van de bijeenkomst, uw reacties/het reactiedocument en de adviezen die zijn uitgebracht. 
U krijgt dat ontwikkelperspectief en het reactiedocument voordat de raadsvergadering er 
is. U krijgt ook te lezen wanneer de raadsvergadering er is.  

• Kan er een nul norm gehanteerd worden voor het parkeren? De gemeente geeft aan uit te 
gaan van het huidige verkeersbeleid. De vraag is of de parkeerdruk dan niet juist op de 
omgeving komt te liggen. Dan moeten daar zorgvuldige afweging over gemaakt worden. 
Dat is een beleidsafweging met een aparte besluitvorming daarover. We kunnen 
vooralsnog niet anders dan huidige beleid op te nemen.  

• De gemeente heeft allerlei belangen, bewoner geeft aan het gevoel te krijgen alsof 
Topicus en de gemeente verweven worden. In hoeverre kan de gemeente nog de 
belangen van de bewoners verdedigen/spreken. Dit komt tevens door wat er in het 
verleden is gebeurd. Dat maakt dat de gemeente niet als betrouwbaar op de bewoner 
overkomt. Voor ons gevoel wordt alles door gedrukt, zoals het herinrichten van de 
Keizerstraat. Daar zijn wij als bewoners niet bij betrokken. Dat is nu ook het gevoel wat nu 
heerst, is Topicus en gemeente niet te veel samen (beide als afzender, niet altijd duidelijk 
en helder). Wij zijn als gemeente zelfstandig, Dit ontwikkelperspectief is echt een stuk van 
de gemeente. Het is ook echt de gemeente die haar eigen zorgvuldige afweging maakt 
tussen al die belangen maakt.  Het is ultimo aan de gemeenteraad, als hoogst bevoegd 
orgaan, om al die belangen af te wegen een besluit te nemen. Wij kunnen helaas niets 
aan uw gevoel veranderen, maar dat is waar wij voor staan en waar wij voor gaan.  

 
13.  Sluiting 

De vergadering wordt om 22.30uur gesloten. 
 


